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فرخ نژاد-خواسته های کشاورزان و دامداران 
طبس در قالب نامه ای از سوی نظام صنفی کارهای 
کشاورزی طبس به کمیسیون کشاورزی، آب و منابع 

طبیعی مجلس شورای اسلامی ارسال شد.
هر روز که می گذرد بر درد و رنج کشاورزان و 
دامداران به دلیل قهر مستمر طبیعت در خراسان 
جنوبی افزوده می شود طوری که دیگر رمقی برای 
این که بتوانند خود را سر پا نگه دارند و این بحران را 

پشت سر بگذارند باقی نمانده است.
هر روز که کشاورزان و دامداران خاکستر شدن 
دسترنج اجداد و خودشان را می بینند ناامیدتر 
می شوند و گاهی از سرناچاری و درد دست به 
دامن مسئولان و متولیان می شوند تا شاید تدبیری 
اندیشیده و دارویی برای این دردها و زخم های 

عمیق ناشی از استمرار خشکسالی نسخه کنند.
به هر دری می زنند تا کمتر شاهد سوختن دسترنج 
شان در آتش خشکسالی که به جان مزارع، باغ 
ها، مراتع و... افتاده است باشند و گاهی هم از 
مسئول بالادست خود می خواهند که آن ها دست 
به قلم شده و خواسته های آنان را به گوش مسئولان 

برسانند شاید چاره ای بیندیشند و گرهی باز شود.
دبیر اجرایی نظام صنفی کارهای کشاورزی طبس 
که در این چند سال بارها دست به قلم شده و از 
درد و رنج کشاورزان و دامداران این شهرستان به 
مسئولان و متولیان امر نوشته است آخرین نامه اش 
را 12 تیرماه  خطاب به استاندار خراسان جنوبی 
برای کمک به کشاورزان و دامداران این شهرستان 

نوشت.
»مسعود رضا بندگی« در آن نامه خطاب به استاندار 
خراسان جنوبی گفت: تنها سرسبزی شهرستان 
کویری طبس روستاهایی است که با سخت کوشی 
اهالی سبز مانده اما این نقاط هم این روزها در 
مقابل غول خشکسالی کم آورده اند و رفته رفته در 
آتشی که به پا شده در حال از بین رفتن و جان دادن 
هستند. او خطاب به مهندس»پرویزی« افزود: در 
این جا وضعیت کشاورزان، دامداران و باغداران 

بسیار نابه سامان است طوری که تعدادی از قنات 
های شهرستان خشک شده و آب دهی چاه های 
کشاورزی هم به شدت کاهش یافته و وخامت اوضاع 
به حدی است که دیگر لای روبی قنات ها و کف 
شکنی چاه موتورها جواب نمی دهد و کمر اغلب 
کشاورزان و دامداران را  زیر بار تسهیلات دریافتی 

خمیده کرده است.
تولید غلات این شهرستان در سال زراعی جاری 
افت شدیدی داشته در حالی که  نزولات آسمانی در 
طبس حدود 41.5 میلی متر بوده که در این زمینه 

جزو شهرستان های اول در کم بارانی است.
در ادامه این نامه که یک نسخه از آن به روزنامه 
»خراسان جنوبی« هم ارسال شده آمده بود بعضی 
از مراتع شهرستان به حدی خشک شده که حتی 
یک بوته هم نمی توان در آن یافت و وقتی اوضاع 
به این حد وخیم است عشایر دامدار منطقه چطور 
می توانند به کار خود ادامه دهند؟ زیرا دام شان 

آبستن نشده که بره و بزغاله ای داشته باشند و اگر 
اندک دامی هم آبستن شده اند با این خشکسالی 
های شدید بره و بزغاله های آن ها بیمار و یا تلف می 
شوند. به علاوه کویر هم خود را به 5 کیلومتری شهر 
طبس رسانده و زمین های روستاییان این مناطق به 

زیر ماسه بادی ها رفته است.
همچنین کم شدن آب چاه و قنات ها سبب شده تا 
املاح آن به شدت افزایش یابد و دیگر برای کشت و 

کار چندان مفید نباشد.
وی در این نامه عنوان کرد: شنیدن کی بود مانند 
دیدن، باید از نزدیک آمد و وضعیت نابه سامان 6 
هزارو 957 بهره بردار بخش کشاورزی و دامداری 

طبس را دید تا شاید بتوان چاره ای اندیشید.
دبیر اجرایی نظام صنفی کارهای کشاورزی طبس 
که به همراه دیگر مسئولان این شهرستان برای 
کم کردن درد و رنج کشاورزان و دامداران طبس 
سفرهایی به پایتخت داشته و با مسئولان مرتبط 

به گفت وگو نشسته است این بار نامه ای به رئیس 
کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس 
شورای اسلامی نوشته و نسخه ای از آن را هم به 

روزنامه »خراسان جنوبی« ارسال کرده است.
در این نامه »بندگی« تاکید کرد: طبس با توجه 
به خشکسالی های چند سال گذشته و با توجه 
به میزان بارش بسیار کم آن که در سال زراعی 
96-95 در حدود 41.5 میلی متر بوده اولین 
نقطه استان در زمینه بارندگی کم در خراسان 

جنوبی است.
به علاوه این نظام صنفی مکاتبات زیادی با مسئولان 
امر داشته و اکنون از اعضای کمیسیون کشاورزی، 
آب و منابع طبیعی مجلس می خواهد که به وضع 

کشاورزان و دامداران طبس رسیدگی کنند.
که  کرد  عنوان  مهندس»روستا«  به  خطاب  او 
روستاهای طبس در حال خالی شدن از سکنه است 

زیرا آب نیست و مراتع بسیار فقیر و خشک است.
دامداران  و  کشاورزان  درخواست  وی  گفته  به 
این است که بار مالی استمهال وام کشاورزان و 
دامداران به مدت 5 سال تامین شود، اعتبار ویژه ای 
برای کمک به تامین علوفه و اصلاح نژاد دام سبک و 
باغ های خسارت دیده ناشی از کمبود آب اختصاص 
یابد و اگر میسر باشد اعضای کمیسیون بازدیدی 
از شهرستان بحران زده طبس در اثر خشکسالی 

داشته باشند.
دیگر این که موضوع معافیت 20 درصدی سهم بیمه 
کارفرمایان بخش کشاورزی و برخورداری از مزایای 

آن اجرایی شود.
آخرین خواسته مطرح شده در این نامه هم اختصاص 
اعتبار ویژه و کمک بلاعوض دولتی برای اجرای 
پروژه های زیربنایی شهرستان اعم از قنات ها، 
عملیات انتقال آب، کمک به جابه جایی و تجهیز چاه 
های آب کشاورزی، احداث استخرهای ذخیره آب 
کشاورزی، احداث جاده های دسترسی به مزارع، 
پروژه های زیرمجموعه تولیدات دامی و گیاهی و 

پشتیبانی و ارائه خدمات به کوچندگان است.

جوان ترین واقف قاینات

حقانی- جوان ترین واقف قاینات بخشی از املاک 
خود را برای کمک به ایتام و مستمندان وقف کرد.

رئیس اداره اوقاف و امور خیریه قاینات با اعلام این 
مطلب گفت: »جواد چدانی« جوان 27ساله اهل 
روستای چدان 2 دانگ آب از قنات روستای خود را 
به همراه زمین مورد نیاز به ارزش حدود 15 میلیون 

ریال برای کمک به ایتام وقف کرد. 
 30 این جوان  افزود:  حجت الاسلام »رحیمی« 
درخت زرشک را به همراه آب و زمین نیز وقف کرده 
است.  وی ادامه داد: هم اکنون 617 موقوفه با هزار 
و800 رقبه، 14 بقای متبرکه، 217 مسجد و 5 
حوزه علمیه زیر پوشش اداره اوقاف است که قدیمی 
ترین وقف شهرستان مربوط به حوزه علمیه با بیش از 

300 سال است. 

زمینه اشتغال 10نفر در بخش 
مرکزی قاینات فراهم شد

جعفری-با بهره برداری از 15 طرح خدماتی در هفته 
دولت زمینه اشتغال 10 نفر در بخش مرکزی بیرجند 

فراهم می شود.
بخشدار مرکزی با اعلام این مطلب گفت: 15 طرح 
خدماتی عمرانی در هفته دولت در روستاهای بخش 
مرکزی قاینات به بهره برداری می رسد. مهندس 
»بیکی« افزود: این طرح ها شامل بازسازی گلزار 
شهداء، سنگفرش معابر و جدول کشی و احداث 
پارک و زمین ورزشی است که برای اجرای این طرح 
ها 3 میلیارد و 300 میلیون ریال هزینه شده است.  

امام جمعه نیمبلوک :

شهادت »محسن حججی« 
افتخاری برای ایران است

سدیدی- شهادت »محسن حججی« افتخاری برای 
ملت ایران است.  حجت الاسلام » شطی« امام جمعه 
نیمبلوک با بیان این که شهادت شهید مدافع حرم 
»محسن حججی« افتخاری دیگر برای ملت ایران 
است گفت: باید دشمنان بدانند آغوش باز ابا عبدا... 
الحسین)ع(به ذلت نزد دنیاطلبان ارجحیت دارد و 

ایرانیان تن به ذلت نمی دهند.

قاینات 50 آزاده دارد

حقانی-قاینات50 آزاده سرافراز از دوران دفاع 
مقدس دارد. رئیس اداره بنیاد شهید و امور ایثارگران 
انقلاب اسلامی قاینات با اعلام این خبر گفت: اقتدار 
و صلابت امروز دین در صحنه های سیاسی مرهون 

تلاش ایثارگران است. 
حجت الاسلام »خداشناس« گفت: دیدار با خانواده 
های شهدا و ایثارگران بالای 50 درصد، حضور در 
گلزار شهداء و تجلیل از آزادگان شاغل در ادارات و 
نهادها و آزادگان پیشکسوت از جمله برنامه های 

سالروز ورود آزادگان به کشور در قاین است.

رنج نامه کشاورزان طبس در ساختمان بهارستان 

پورغزنین- برای از دست نرفتن اعتبار اختصاص 
یافته به پروژه احداث ساختمان کتابخانه بشرویه 
باید هر چه سریع تر زمین آن واگذار شود.به گزارش 
خبرنگار ما مسئول کتابخانه های عمومی بشرویه در 
جلسه انجمن کتابخانه های عمومی این شهرستان 
از فرماندار بشرویه برای اختصاص بیشترین اعتبار 
به کتابخانه های عمومی این شهرستان طی دو 
سال گذشته قدردانی کرد و اظهار داشت: امسال 
امام صادق  300 میلیون تومان برای کتابخانه 
کتابخانه  تعمیر  برای  تومان  میلیون   30 و  )ع( 
شهرستان در نظر گرفته شده که اعتباری قابل 
توجه و ویژه است.»مریم کیانی« درباره واگذاری 
زمین به کتابخانه عمومی بشرویه با متراژ 500 
مترمربع از سوی شهرداری گفت: هرچند از ابتدای 

به  هنوز  ها  شهرداری  اعتبار  درصد  نیم  امسال 
حساب کتابخانه واریز نشده است اما اقدامات لازم 
در زمینه واگذاری زمین توسط شهرداری و شورا در 
حال انجام است که البته باید این روند تسریع یابد.
وی از ابلاغ طرح برای کتابخانه های کم برخوردار 
خبرداد و افزود: بشرویه، سرایان و بیرجند جزو این 
طرح قرار گرفته اند. »کیانی« با تاکید بر ترویج و 
توسعه فرهنگ کتابخوانی خواستار همکاری بیش 
از پیش آموزش و پرورش با این نهاد شد و ادامه 
داد: با این که سرانه مطالعه در شهرستان بالاست 
اما کتابخانه بشرویه از لحاظ منابع در تنگناست.
مسئول کتابخانه های عمومی بشرویه با تشریح 
عملکرد یک ساله خود؛ از شرکت بیش از 200 
جشنواره  در  مکتوب  و  آنلاین  صورت  به  کودک 

نقاشی رضوی خبر داد و گفت:نرخ مشارکت مردم 
9 دهم درصد گزارش شده  2 و  در این مسابقه 
 که نسبت به سال گذشته 300 برابر شده است.
»کیانی« اظهار داشت: حدود یک و نیم میلیون تومان 
برای 5 برگزیده ارسال و یک پکیج اسباب بازی برای 
تمام کودکان شرکت کننده از تهران در نظر گرفته 
شده است.»زمان زاده « فرماندار بشرویه در این 
جلسه همکاری ادارات را برای کمک به اجرای تمام 

برنامه های کتابخانه خواستار شد و تصریح کرد: با 
این که کتابخانه نهادی عمومی و غیردولتی است 
اما واگذاری زمین از طریق راه و شهرسازی قابل 
اجرا نیست و باید با همکاری شهرداری واگذاری 
زمین انجام شود.» زمان زاده« تاکید کرد: باید هرچه 
سریع تر زمین برای احداث کتابخانه در شهر واگذار 
شود چراکه تخصیص یا در نظر گرفتن اعتبار برای آن 

درصورت نبود زمین، امکان ندارد.

تاکید فرماندار بر تسریع در واگذاری زمین 
به کتابخانه بشرویه

رحیمیان-ستوان دوم »خانی« در مراسمی به عنوان 
سرپرست فرماندهی نیروی انتظامی بخش ارسک 

منصوب و از خدمات »علیپور« قدردانی شد.
بهزیستی  اداره  رئیس  عباسی«  دروگر-»علیرضا 
زیرکوه با اشاره به پرداخت 242 میلیون تومان برای 
تامین یک وعده غذای گرم کودکان نیازمند زیر پوشش 
گفت: بهزیستی به دانش آموزان نیازمندی که در 
مهدکودک ثبت نام می کنند تا پایان سال تحصیلی 
یک وعده غذای گرم می دهد که سال گذشته هزینه 

آن به 242 میلیون تومان رسید.
سدیدی-اختتامیه کلاس های اوقات فراغت کانون 
فرهنگی تربیتی شهید فهمیده خضری دشت بیاض با 

حضور امام جمعه و مسئولان برگزار شد.
شهید  تربیتی  فرهنگی  کانون  »بخشی«مسئول 
45 روز  به  اشاره  با  بیاض  فهمیده خضری دشت 
برگزاری کلاس های اوقات فراغت در این شهر گفت: 
378نفر امسال در کلاس های اوقات فراغت شرکت 

کردند.
اجرای موسیقی سنتی توسط یک دانش آموز، شعبده 
بازی، اهدای جوایز و برگزاری مسابقات فرهنگی و 

ورزشی از دیگر برنامه های این مراسم بود.
باکمال- نیازمندان آبرومند در اولویت کمک های 

موسسه خیریه امام زمان )عج(  فردوس قرار دارند.
مدیرعامل موسسه خیریه امام زمان )عج( فردوس با 
بیان این مطلب از10 خدمت مستمر در این موسسه 
خبرداد و گفت: 95 خانوار زیر پوشش خدمات این 
در  گذشته  سال  »اختر«  گفته  به  هستند.  موسسه 
مجموع حدود 100میلیون ریال نیز به حساب این 

افراد واریز شده است.
پروژه   دستی  صنایع  »احسانی«  مشاور  هروی- 
RFLDL سه قلعه با بانوان این شهر دیدار کرد. در 
این مراسم او از بانوان سه قلعه خواست شعر،  قصه و 
خاطرات قدیمی خود را بازگو کنند تا وی ضمن اطلاع 
از پیشینه فرهنگی و تاریخی شهر سه قلعه با قابلیت 

های فرهنگی این شهر آشنا شود.
دروگر-»خانزاده« فرماندار زیرکوه با اشاره به طرح 
توانمند سازی در حوزه کشاورزی که برای اولین بار در 
کشور در روستای محمدآباد اجرا شد گفت: این طرح 
ارزشمند است و باید در حوزه های مختلف کارآفرینی 
هم به افرادی تسهیلات داده شود که طرح های 

توجیهی و منطقی داشته باشند.
هاتف-» خالقی زاده« رئیس شبکه دامپزشکی سرایان 
گفت: در بازدید سرزده از مراکز فروش فراورده های 
خام دامی بیش از  32 کیلو گرم فراورده غیر قابل 

مصرف جمع آوری شد.
مشمولی-»قلی زاده« معاون فرماندار خوسف با اشاره 
به ظرفیت های کشاورزی شهرستان گفت: اعتباراتی 
که امسال برای جهاد کشاورزی در نظر گرفته ایم 
80 درصد افزایش داشته است .توزیع اعتبارات بر 
اساس شاخص ها و پتانسیل ها در هر بخش صورت 

خواهد گرفت.
توسلی- معاون استاندار و فرماندار ویژه طبس درباره 
نمازخانه سه راه جعفری گفت: مشکل اصلی این 
نمازخانه تامین برق است که در دستور کار قرار دارد.
با تامین برق لازم، مشکلات دیگر نیز رفع می شود. 
»طلایی مقدم« افزود:طبس دروازه ورودی و خروجی 
خراسان جنوبی است و آمادگی داریم با کمک همه 

اقدامات مثبتی را در زمینه نماز انجام دهیم.
مشمولی-»مسعود قلی زاده« معاون فرماندار خوسف 
در بازدید از گروه های جهادی شهرستان گفت: 
گروه های جهادی می توانند از اعتبارات و ظرفیت 
های  دهیاری روستاها استفاده کنند و در صورت نیاز 

بخشداری هم به دهیاری کمک می کند.

از میان خبرها

برنامه های دهه غدیر در نیمبلوک 
سدیدی- برنامه های دهه غدیردر بخش  نیمبلوک 

اعلام شد.
مسئول نمایندگی تبلیغات اسلامی بخش نیمبلوک 
درباره برنامه های تدارک دیده شده برای دهه قربان 
تا غدیر این بخش گفت: اعزام مبلغ به روستاهای بدون 
روحانی ،توزیع بسته های فرهنگی، همایش بانوان 
ولایی، برگزاری گفتمان های غدیر و تجلیل از طلاب 
و سادات بخش از جمله برنامه هایی است که در این 

دهه انجام خواهد شد.
 حجت الاسلام »میری« برگزاری شب شعر، برگزاری 
گفتمان های غدیرشناسی، اجرای مسابقه محله در 
خضری دشت بیاض، محفل انس با نهج البلاغه و 
برپایی جشن غدیر در مسجد امام حسین)ع( را از دیگر 
برنامه ها عنوان کرد و افزود: اعزام گروه های جهادی 
به روستای بیناباج، سرکشی از خانواده های شهدا و 
رزمندگان، قدردانی از برترین های مجری پایگاه های 
صالحین و غبارروبی بقاع متبرکه از برنامه های پیش 

بینی شده این دهه است.

نیاز8 معلول بشرویه به مسکن

مسکن  نیازمند  بشرویه  شهرستان  معلولان  از  نفر  پورغزنین-8 
هستند. رئیس اداره بهزیستی بشرویه در جلسه هماهنگی و برنامه 
ریزی مسکن خانواده های دو معلولی گفت: سال 94 سهمیه ای برای 
ساخت مسکن معلولان برای بیشتر آنها دریافت شد ولی هنوز هم 8 
نفر از معلولان شهرستان نیازمند مسکن هستند که البته این بار برای 
ساخت مسکن های جدید، زمین مشخص شده اما به دلیل کمبود 

اعتبار تاکنون کار ساخت شروع نشده است.
به گفته» قلی پور« همکاری خیران را نیز جذب کرده ایم اما هنوز 

نیازمند مساعدت هستیم. فرماندار بشرویه هم بر اهمیت دادن به 
جامعه معلولان و نیازمندان تاکید کرد و افزود:تمام مسئولان باید در 

این زمینه تلاش خود را به کار گیرند.
»زمان زاده«اظهار داشت  طی چند سال اخیر شاهد افتتاح 42 واحد 

از پروژه مسکن معلولان در شهرستان بوده ایم.

کتابخانه بشرویه در شأن مردم نیست
پورغزنین-کتابخانه بشرویه از لحاظ فضا و مکان در شأن مردم 

فرهنگی این شهرستان نیست. 
فرهنگی،  های  حوزه  در  شهرستان  این  گفت:  بشرویه  فرماندار 

اجتماعی و علمی رتبه های خوبی دارد که در این امر تلاش فعالان در 
عرصه کتابخانه نیز قابل قدردانی است.

»زمان زاده« افزود: با توجه به سرانه بالای مطالعه در شهرستان و رتبه 
های بالای کتابخوانی، کتابخانه موجود بشرویه از لحاظ فضا و مکان 

در شأن مردم فرهنگی این شهرستان نیست و نیاز به جایگزینی دارد.
وی اظهار داشت: آمار کتابخوانی در شهرستان قابل توجه است اما با 

این که بشرویه سابقه فرهنگی بالایی دارد باید این آمار افزایش یابد.
وی از روابط عمومی ادارات خواست تا ارتباط بیشتری با کتابخانه ها 
داشته باشند و خانواده های کارمندان این دستگاه ها را برای مراجعه 

بیشتر به کتابخانه ترغیب کنند.


